
 

 
  JÕHVI  VALLAVOLIKOGU 

NOORSOOKOMISJONI KOOSOLEKU 
PROTOKOLL 

 

Jõhvis                                  09. veebruaril 2022 
 

Koosoleku algus kell  15.30 

                    lõpp kell  17.00. 
 

Koosolekut juhatas noorsookomisjoni esimees Vallo Reimaa,  protokollis volikogu kantselei juhataja Maire 

Lumiste. 
 

Osa võtsid: vt kvoorumi leht. 
 

Päevakord: 

1. Noortevolikogu Toila valla näitel 

2. Väikeprojektide toetuse määrus 

3. Noorsootöö arengukava. 

 

 

Noortevolikogu 

Ettekandja: Elisabeth  Purga andis ülevaate Toila valla noortevolikogu moodustamisest. 

Esmalt panime kokku noortekeskuste baasil (peale ühinemist oli kolm noortekeskust) noorte aktiivi, ca 10 

aktiivset noort. 

Rahaliselt toetas Eesti Noorteühendus (750. 00 eurot), korraldasime noorteaktiivi kohtumisüritusi, teemaks oli 

mis tunne on ja miks on oluline kaasa rääkida ühiskonnas. Teemad olid eelnevalt kaardistatud, osalesid ka valla 

vastavate valdkondad spetsialistid. Nii kohtusime aastas mitu korda, käisime külas ka teistel noortekeskustel ja 

külastuste käigus kohtusime noortevolikogude liikmetega. 

Käisime koolides noorsootöötajatega kohtumas, avaldused olid igaks juhuks kaasa. 

Põhiperiood algas sügisel. Põhikiri oli eelnevalt noorteaktiivi poolt kokku pandud. Põhikirjas olid kirjas 

protseduurireeglid (kuupäevad, avalikustamise tähtajad jne).  Toimusid ametlikud noortevolikogude valimised 

noortekeskustes ja koolides. 

Avalikustasime tulemused (mitte hääled). Võtsime ka valituks osutunutega koheselt ühendust. Esimese istungi 

planeerisime juba detsembrisse, kuid venis jaanuari kuusse. Esimeses koosseisus oli liikmeid vähe, teisel korral 

juba rohkem. Noortevolikogu liikmete ülesandeks sai endile järelkasvu tagamine. 

Tänavu toimuvad kolmanda koosseisus valimised. 

Tingimuseks on liikmele, et õpib või elab meie vallas. 

Kõik see nõuab katsetamist ja proovimist. Esimese koosseisu lõpp vajus ära, teine oli juba tunduvalt tegusam. 

Kui käimalükkamise faas saab läbitud, hakkab asi toimima. Põhiline, et olemas on aktiiv. 

 

Maarja-Liisa  Lepsalu: pidasime nõu  Elva Noortevolikoguga. 

Hea mõte on enne valimisi debatte korralda. Teies koosseissu puhul tegime ka valimisplakatid, mis noortele 

väga meeldisid, jagasid sotsiaalmeedias. 

I koosseis kaotas lõpus motivatsiooni, tekkisid sisemised konfliktid ja võib-olla ei osanud ka meie neid veel 

õieti kaasata. 

II koossesis toimetab isseseisvalt isegi ilma esimeheta (on eemal). 

Palju on orienteeritud ürituste korraldamistele. 

Esitasid ideid valla kaasavasse eelarvese,  osalevad volikogu komisjonide töös. 

Vallo Reimaa: kas külalistena? 

Maarja-Liisa Lepsalu: ei, on komisjoni liikmed. See mõte oli meil kohe algusest peale, et soovitav osaleda iga 

komisjoni töös. Olen saanud õiguskantselerilt vastuse, et ükski seadus  ei keela alaealisel osaleda volikogu 

komisjoni töös. 

Vallo Reimaa: kuidas siis tagasiside toimub? 

Maarja-Liisa Lepsalu: järgmisel istungil annavadki tagasisidet ja küsivad ka sisendit, kui on tõstatatud mingi 

teema. Nt majanduskomisjoni suhtes on tulnud tagasisidet, et ei osata kaasa rääkida. Koalitsiooni poolt on ka 

mentorid. 



Vallo Reimaa: vaja siis mõelda esimene samm, kes on aktiivsed. Nt Erika mõtleb gümnaasiumi osas. 

Erika Prave: tegelen õpilasomavalitsustega, nemad  ei poolda mingeid valimisi. Pean nendega nõu ja annan 

tagasisidet. 

Janika Juuse: Noortekesuses käivad enamuses põhikoolide noored. 

Elisabeth Purga: põhikirja peab sisend tulema ikka noortelt endilt. 

Vallo Reima: kuidas sätestada seos Jõhviga? 

Elisabeth Purga: peavad õppima või elama Jõhvis. See on loomulikult otsustamise koht. 

Vallo Reimaa: et minna aktiiviga edasi, tuleb nad kätte saada. 

Elisabeth Purga: kuidas saada kätte juba gümnaasiumi lõpetanud noored? 

Vallo Reimaa: esimene samm aktiivsete noorte kokkukutsumine ja nedega läbi arutamine. Vanus on meil siis 

13-19., tuleb siis kaasata põhikoolide aktiivi. 

Erika Prave: eesmärgiks siis noortevolikogu moodustamine? 

Vallo Reimaa: eesmärgiks, et noored ise ütlevad, kas peavad noortevoliukogu moodustamist vajalikuks. 

Elisabeth Purga: noored peavad tahtma ja vallavalitsus peab toetama. 

Antonina Lattu: meil kerkib kindlasti keeleprobleem. Nt Narvas toimib Noorteparlament väga edukalt, kuid töö 

on ainult vene keeles.Narvas teeb iga kool eraldi valimised. Mandaadid on jaotatud. 

Elisabeth Purga: keeleprobleem on kindlasti arutuse kohaks. 

Vallo Reimaa: keeleprobleemile on abiks  suhtlemine. 

Elisabeth Purga: reklaami võib ju ka vene keeles teha. 

Vallo Reimaa: tuleb saada aktiivsete noorte seisukoht noortevolikogu suhtes või on neil teisi väljundeid. 

Esimene samm - kokku kutsuda ja arutada. 

Elisabeth Purga: esmalt kasutadagi ära olemasolevad grupid, õpilasomavalitused. 

Vallo Reimaa: meil on komisjonis koos hea seltskond, tuleb võtta rahulikult aega. Paljud noored ei teagi, mida 

endast noortevolikogu kujutab 

Maarja-Liisa Lepsalu: vaja teha selgitustööd. 

Erika Prave: tegelen Jõhvi Gümnaasiumis sellega, hiljem teavitan komisjoni. 

Janika Juuse: kas algul arutame endi juures, siis tuleme kokku? 

Elisabeth Purga: pole tähtsust sõnal noorteparlament, pigem tõstatada küsimus, kas tahate olla kaasatud 

probleemide kaasa rääkimisel ja otsustamisel. 

Vallo Reimaa: eesmärk kindlasti noortepärased üritused ja linnaruumi kujundamisel noorte ideed. Kui 

teadvustavad, mis see on , hakkavad ka ideed tulema. 

Oskad  sa Artjom öelda, kuidas leida neid, kes on koolidest juba väljas? 

Artjom Malhhov: arvan, et see pole raske, kuid esmalt on vaja leida ruum, kuhu kokku tulla. 

Vallo Reimaa: selleks  on koolid, gümnaasium, peaks olema noortepärasem kui vallamaja saal. Erika, kas 

gümnaasiumi ruume saab kasutada? 

Erika Prave: pean loomulikult küsima. 

Janika Juuse: noortekeskuses on ruumid, kuid oleneb, palju on osalejaid. 

Maarja-Liisa Lepsalu: minu meelest on ruum teisejärguline. Esmalt vaja leida noored. 

Artjom Malahhov: paljud ei teagi, et on noortekeskus ja kus at on. Vaja küsida, mida noored tahavad. 

Vallo Reimaa: mõtlete, räägite, kes on need,  kes on asjast huvitatud ja nõus kokku tulema. 

Erika Prave: millal kokkutulemine võiks toimuda? 

Vallo Reimaa: märtsi alguses. 

Janika Juuse: võtan endale Jõhvi Põhikooli ja noortekeskuse. 

Antonina Lattu: mulle siis Jõhvi Vene Põhikoool ja kutsehariduskeskus. 

 

Esitatud informatsioon võeti teadmiseks.  

  

 

Väikeprojektide toetuse määrus. 

Vallo Reimaa: valla arengukavas on sees eesmärgina ja  sisse kirjutaud ka koalitsioonilepingusse, et luuakse 

noorteprojektide toetamise kord. 

Näidismaterjale  on piisavalt, nüüd vaja kokku kirjutada meile sobiv. 

Vanus 7-26; 

Rahvastikuregistrijärgne elukoht Jõhvi vald; 

Kellel on õigus esitada- noorteühendused, lahti kirjutada formaalne ja mitteformaalne. 

Erika Prave: vallas on olemas kultuuri toetamise kord, kas neid noorteprojekte ei võiks pookida sinna juurde? 

Vallo Reimaa: eesmärgiks, et oleksid just noorteprojketid ja ostutajaks noored. 

Kerkis üles, kes hindab? Põhiline, et ei läheks poliitiliseks ja hindajaks ei oleks teistest valdkondadest inimesed,  



vaid noored ise. 

Erika Prave: millal võib esitada? 

Vallo Reimaa.: peamegi otsustama.Vaja määrata aeg, mitu kord aastas? 

Juhul, kui taotluse esitab seltsing, peab ta leidma “katuse”, kelleks võib olla kool, nooretekeskus jm. 

Erika Prave: kui tekib olukord, et projekti esitajaks on seltskond lapsi, kellele siis raha üle kantakse? 

Vallo Reimaa: selleks ongi vaja “katust”. 

Piirmäärad. Eelmine kord jäi arvamus, et õpilaesindustele on 500 eurot liiga suur. 

Maarja-Liisa Lepsalu: mis on projekti eesmärk, kui see, et ärgitada noori tegutsema on 600 eurot piisavalt suur 

raha. 

Vallo Reimaa: eesmärgiks saab olla ka noorsootöö arendamine. 

Triin Tarendi: tegevustoetuse jätaks üldse välja. 

Vallo Reimaa: alampiiri võiks siis välja jätta. Arvatavasti tänavu avaneb ainult üks taotlusvoor. Olete noortega 

töötanud, milline on aravamus, mitu projekti võiks tänavu tulla? 

Maarj-Liisa Lepsalu: mina arvan, et 6-8. 

Vallo Reimaa: kui piirmäär 600 eurot, tuleks tänavu lisaeelarvega eraldada 6000 eurot. Esimene aasta peaks 

olema tõsiselt võetav, see on eelduseks järgmiste aastate summadele. 

Kuidas mõõta Jõhvile saadavat kasu, mis on selleks kriteeriumiks? 

Triin Tarendi: kriteeriumiks peaks olema ka see, et  osalevad nii eesti kui vene keelt kõnelevad noored. 

Vallo Reimaa: projekti hindamise kriteeriumidesse siis sisse kirjutada. Samuti võiks plusspunkte anda koostöö 

ja partnerite kaasamine. 

Erika Prave: minu jaoks on võõras kuulda väljendit vene ja eesti keelt kõnelavad noored. 

Vallo Reimaa: kas õpilasesindustest tuleb erisusi? 

Erika Prave: arvan, et ei. 

Vallo Reimaa: koondan kokku teksti ja saadan laiali, igaüks siis teeb omapoolsed lihvimistööd. Teie ülesandeks 

jääb kaasata aktiivseid noori. 

 

Esitatud informatsioon võeti tedamiseks. 

 

Järgmine koosolek toimub esmaspäeval, 7. märtsil algusega kell 16.30 Jõhvi Vene Põhikoolis 

 

 

 

 

Vallo Reimaa 

Juhataja     Maire Lumiste 

      protokollija  


